
PROTOKÓŁ NR 50/2017 

Z OBEAD L SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 

ODBYTYCH W DNIU18 PAŹDZIERNIKA 2017 ROKU 

  

W obradach udział wzięli : 

- radni zgodnie z załączoną listą obecności  

- sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  

- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński  

- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska  

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia  zmian w budżecie gminy  

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie działek nr ewid. :  3/12 o 

pow. 0,0051 ha , 48/8 o pow. 0,1737 ha , 48/19 o pow. 0,1207 ha , 48/20 o pow. 

0,0205 ha w geodezyjnym Żelazowa Wola gmina Sochaczew przeznaczonej pod drogi 

gminne . 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie działki nr ewid.66/6 o 

pow. 0,1246 ha i nr ewid. 67/5 o pow. 0,0950 w obrębie geodezyjnym Kąty gmina 

Sochaczew przeznaczonej pod drogę gminną . 

6. Przyjęcie protokołu z obrad XLIX Sesji Rady Gminy Sochaczew 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy Sochaczew z działalności miedzy sesjami  

8. Sprawy różne 

9. Zakończenie obrad L Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 

AD. 1  

Obrady L Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław 

Ćwikliński o godz. 10.05 

W obradach wzięło udział 14 radnych , co stanowi quorum  

Przed rozpoczęciem obrad Pan Przewodniczący Rady Gminy zaproponował  wręczenie 

stypendiów dla sportowców z Gminy Sochaczew 

Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński  życzył sportowcom  sukcesów , a trenerom podziękował 

za zaangażowanie i poświęcenie , bo bez ich pracy osiągnięcie sukcesów nie byłoby możliwe. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński życzył sportowcom jak największych 

sukcesów  . Stwierdził ,że cieszy się z tak dużej grupy sportowców trenujących judo   
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AD. 2 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie  

 

AD. 3 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy przedstawiła Skarbnik 

Gminy Pani Alicja Ziółkowska  

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych 

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr L/219/2017 w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sochaczew 

 

AD. 4 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Wójcik Teresę  o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie przejęcia działek w Żelazowej Woli pod drogę 

gminną . 

Pani Nagłowska Rita zapytała , czy droga ta będzie służyła ogółowi mieszkańców , czy 

będzie to tylko droga wewnętrzna , dojazdowa do posesji . 

Pani Wójcik wyjaśniła , że droga ta powstała w wyniku zatwierdzenia podziału geodezyjnego 

,  na skutek czego powstała droga wewnętrzna , ale będzie ona później służyła ogółowi 

mieszkańców . 

Pan Krakowiak zapytał , jakie będą koszty dla gminy w  związku przejęciem tych działek i 

jaki to stanowi obszar    

Pani Wójcik wyjaśniłą , że przejęte zostanie około 0,25 ha i jest to przejmowane bezpłatnie , a 

wykonanie dróg będzie następowało sukcesywnie , w miarę zasiedlania działek . 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że będzie głosował za przejęciem tych działek 

pod drogi , bo do tej pory przez 20 lat działki pod drogi były przejmowane i nie będzie teraz 

dzielił ludzi . Drogi te były ujęte w planie zagospodarowania przestrzennego . Dzięki takim 

działaniom gminy jak przejmowanie działek pod drogi gmina liczy obecnie około 11 tys. 

mieszkańców i wciąż się rozwija . 

Pan Wójt stwierdził , że aby gmina sie rozwijała , to musi być otwarta i przejmować te drogi , 

taka jest rola gminy , aby tym młodym ludziom , którzy  chcą tu zamieszkać stwarzać 

warunki do zamieszkania , a więc robić drogi asfaltowe , wodociągi , oświetlenie . 

Przewodniczący Rady Gminy poprosiła radnych o wzięcie udziału w głosowaniu . 
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- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych 

- wstrzymał się od głosu 1 radny 

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr L/220/2017 w sprawie 

przejęcia działek w Żelazowej Woli pod drogi gminne. 

 

AD. 5 

Pani Wójcik Teresa przedstawiła projekt uchwały w sprawie przejęcia działek w Kątach pod 

drogę gminą 

Pani Nagłowska   zapytała , czy droga ta będzie służyła ogółowi mieszkańców i będzie 

przelotowa, czy będzie to droga wewnętrzna . 

Pani Wójcik wyjaśniła , że jak sama nazwa wskazuje : przejęcie działek pod drogi gminne 

oznacza , że droga ta będzie służyła ogółowi mieszkańców i w przyszłości będzie ciągiem 

komunikacyjnym. 

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych   

- wstrzymał się od głosu 1 radny 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr L/221/2017 w sprawie 

przejęcia działek w Kątach pod drogi gminne  

 

AD. 6 

Protokół z obrad XLIX Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie 

 

AD. 7  

Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński przedstawił informację z działalności między sesjami : 

- realizowano zadania dotyczące pozyskania środków na urządzenia wotovolfganiczne ( w 

projekcie biorą udział 4 gminy . a wartość zadania , to  20 mln. zł.) 

- zakończono realizację zadań dotyczących wymiany kotłów do ogrzewania na takie które 

poprawiają ekologię ( piece na pelet i gaz )  
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- zakończono kolejny etap budowy drogi w Andrzejowie Duranowskim 

- wyłoniono wykonawcę drogi Kąty - Bronisłąwy - Altanka 

- wykonywano zaplanowane odcinki oświetlenia  

- GZGK  realizował utwardzanie dróg kruszywem 

 

AD.8 

W sprawach rożnych głos zabrali  

Pan Nagłowski Tomasz poinformował , że nie został zawiadomiony o sesji i nie ma porządku 

obrad  

Pani Dałkiewicz Wiesława wyjaśniła , że sołtysi byli zawiadamiani o sesji telefonicznie gdyż 

wysyłane pocztą zawiadomienia o sesji docierają zbyt późno .Pan Nagłowski nie podał  

numeru telefonu do domu   , jednakże zawiadomienie o sesji miała żona Pana Nagłowskiego , 

która jest radną  więc domniewywała ,że przekaże informację o sesji mężowi 

Pn Nagłowski zapytał na jakim etapie jest wykonanie " ławeczki Chopina " 

Pani Żakowska Anna poprosiła o poparcie wniosku składanego do GDDK w sprawie 

założenia oświetlenia na skrzyżowaniu drogi Nr 92 w Chrzczanach 

Pani Nagłowska Rita poinformowała , że nie zostały zrobione pobocza drogi na wykonanie 

których został przeznaczony fundusz sołecki , Zapytała , zczu zostały wysłane pisma do 

GDDK w sprawie wykonania lewoskrętu z ulicy Żyrardowskiej na Czerwonkę . 

Pan Wójt wyjaśnił , że pisma w sprawie wykonania lewoskrętu były wysłane , ale w tej 

sprawie nic więcej nie można zrobić . Odnośnie przebudowy skrzyżowania na Wymysłów z 

trasy 92  to będą prowadzone rozmowy 

Pani Nagłowska stwierdziła , że pisma były wysyłane 2 lata temu  

Pani Borek Dorota zapytała , czy były wysłane pisma odnośnie regulacji świateł na 

skrzyżowaniu drogi 92 w Kożuszkach-Parcel. 

Pan Wojda Jan poprosił o ustawienie znaku ograniczającego prędkość na drodze w 

Bronisławach koło cmentarza i przedłużenie drogi w Kątach od Pani Jurgiel 

 

Pan Nagłowski Tomasz stwierdził , że dużo bezpieczniejsze jest wykonywanie lewo, czy 

prawo skrętów na drogach . 

 

Pan Krakowiak zapytał kiedy będzie wykonana droga do Wołoszowej , bo czeka na jej 

wykonanie 14 lat . 
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Pan Wójt odpowiedział , że wszystkie zaplanowane drogi zostaną wykonane . Droga koło 

Pani Jurgiel jest wytyczana , bo mieszkańcy zobowiązali się przekazać grunt pod drogę i 

może uda się ją poszerzyć do 8 m. . Odnośnie drogi do Wołoszowej , to rośnie na niej teraz 

kukurydza  i jeśli zostanie zebrana , to droga ta zostanie wysypana tłuczniem. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Skóra Wiesław przedstawił informację na temat 

nieprawidłowości w przeprowadzeniu rekrutacji do klas  "0" w Szkole Podstawowej w 

Kątach  

- w wyniku przeprowadzonej kontroli dokumentów  dotyczących rekrutacji do klas " 0" nie 

stwierdzono nieprawidłowości .Do klas "0" nie przyjęto dzieci w wieku 4 lat  . 

Pan Krakowiak zapytał , czy ustawa , która obowiązuje w sprawie '5" - latków dotyczy jednej 

szkoły , czy dotyczy wszystkich szkół . 

Pani Dyrektor Muszyńska wyjaśniła ,że dzieci w wieku 3-5 lat maja prawo uczęszczać do 

szkoły , ale nie mają takiego obowiązku. 

Pan Sejdak stwierdził , że skoro w szkołach są oddziały przedszkolne , to powinny być 

przyjmowane "4' - latki 

Pani Muszyńska wyjaśniła , że do oddziałów przedszkolnych mają prawo być przyjmowane 

dzieci z całej gminy , a nie tylko z rejonu danej szkoły . Do szkoły wpłynęło 6 podań w 

sprawie przyjęcia dzieci " 4 "letnich do oddziału przedszkolnego i żadne z tych dzieci nie 

zostało przyjęte . 

Pan Przewodniczący Rady Gminy zapytał , czy nie można było wcześniej powiadomić 

rodziców  4 latków  , że dzieci nie są przyjęte . 

Pan Skóra Wiesław wyjaśnił , że wina jest tu po stronie rodziców , którzy nie zadeklarowali w 

odpowiednim czasie , czy dzieci będą chodzić do szkoły i komisja rekrutacyjna była 

powoływana dwukrotnie w sprawie przeprowadzenia naboru dzieci . 

Pan Przewodniczący rady Gminy stwierdził , że dla Niego jest bardziej wiarygodne , to co 

mówi Pan Minister , niż to co mówi Pani Dyrektor , nie trzeba być urzędasem . 

Pani Maciejska Elżbieta stwierdziła , że jest to nieudolność Dyrektora szkoły , trzeba mieć 

serce . Pani Maciejska zażądała  przyjęcia 2 dzieci "4"- letnich do szkoły w Kątach . 

Pani Dyrektor  Muszyńska Otylia wyjaśniła , że jeśli zapadnie decyzja przyjęcia dzieci " 4 

"letnich , to przyjmie , ale całą szóstkę  , ale pociągnie to za sobą większe koszty . 

Pan Krakowiak zapytał dlaczego Pani Dyrektor Muszyńskiej nie pasuje żadem radny. 

Najpierw nie pasował Sokołowski , teraz nie pasuje Krakowiak . 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że jako Dyrektor szkoły , to napisałby do 

Ministra o wyrażenie zgody na utworzenie klasy z 26 osobami , bez zatrudniania 

dodatkowego nauczyciela . Powiedział , że ma takie odczucie , ze radni odbierani są jako 

osoby czepiające się . Pan Ćwikliński stwierdził , że Dyrektorzy szkół są pracownikami 

Urzędu , Rady Gminy i to dyrektorzy są dla radnych , a nie odwrotnie . 
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Pani Malik Agnieszka stwierdziła , że szkoła jest sercem wioski i służy społeczeństwu .Panie 

Dyrektorki szkoły w Kątach robią wszystko , aby zaspokoić wszystkie oczekiwania .Pani 

Malik poprosiła , aby nie nakręcać tematu , poprosiła o wyciszenie . Ona jako mieszkaniec 

Kątów od 44 lat nigdy nie słyszała od mieszkańców złego słowa na temat Pani Dyrektor. 

 

AD. 9 

Pan Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XLIX Sesji rady Gminy Sochaczew   

   

     Protokółowała 

Wiesława Dałkiewicz   


